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Transportudvalget har i brev af 7. januar 2022 stillet mig følgende 

spørgsmål (TRU B 25), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Henning Hyllested (EL). 

Spørgsmål nr. 45: 

Vil ministeren give en vurdering af, hvor stort et areal med ålegræs, 

der samlet bliver ødelagt som følge af Lynetteholmprojektet og til-

hørende anlæg som f.eks. en Østlig Ringvej som sænketunnel, og 

angive det samlede CO2-lager dette ålegræs indeholder? 

Svar: 

Jeg har til brug for besvarelsen indhentet et bidrag fra Udviklings-

selskabet By & Havn I/S, som jeg kan henholde mig til: 

”For det område, der dækkes af halvøen Lynetteholms ca. 280 ha, 

vurderes ca. 2-3 ha at have ålegræsvegetation. 

Af anlægslovens § 17, stk. 3, fremgår det, at By & Havn; ”skal ar-

bejde for at erstatte fjernede ålegræsarealer med tilplantning af 

ålegræsarealer, der er dobbelt så store som de fjernede, og at etab-

lere en marin havpark.”.  

By & Havn vil i 1. halvår 2022 påbegynde den nærmere udarbej-

delse af et konkret projekt med henblik på at indfri denne målsæt-

ning. 

Lynetteholm placeres i et område, hvor der er meget sporadisk fo-

rekomst af ålegræs og muslinger, dette er beskrevet i Miljøkonkse-

kvensrapportens kapitel 17 vedr. bundvegetation og bundfauna.  

Der er et stort område med ålegræs omkring Trekroner og en min-

dre forekomst af ålegræs vest for Middelgrunden. Lynetteholm er 

flyttet længere væk fra Trekroner Søfort af hensyn til forekomsten 

af ålegræs og er placeret så langt mod øst fra Trekroner, at ålegræs-

forekomsten ikke overdækkes. Dog risikerer ålegræs ved Trekroner 
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at blive midlertidig negativt påvirket af spredning af sediment fra 

opgravningsarbejde langs den vestlige perimeter. 

For så vidt angår påvirkningen af ålegræs fra en østlig omfartsvej i 

sænketunnel må det forventes, at dette behandles i den VVM, som 

A/S Øresund står for.” 

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 

 

 


